Week 3 Study Questions

第三周：思考题
1. What do the following verses from I Kings signify about the nature of the book: 11:41; 14:19, 29; 15:7, 31; 16:5, 14, 20, 27?
下列选自《列王记上》的经文表明了此书的性质是什么？

11:41; 14:19, 29; 15:7, 31; 16:5, 14, 20, 27。
A. Democracy was the major concern of the rule of Israel and Judah’s kings.
民主治国是以色列王和犹大王的主要关注。
B. The priests were really the ones politically in control of the monarchies.
在政治上，祭司实际是掌管着历代的王朝。
C. The prophets often had messages of judgment against the kings.
先知常常传达审判君王的信息。
D. The canonical books of the Kings are compilations of kingly narratives and theological interpretations of these narratives based upon court records of the Israelite and Judean monarchs.
《列王记》正典经卷是基於以色列国和犹大国的政务实录而汇编的历代君王之事迹及其神学阐释。
2. What do the following verses from I Kings reveal about the theological standard the author uses to measure the monarchs of both kingdoms: 9:6; 11:6; 14:8; 15:3?
下列选自《列王记上》的经文显明了作者衡量以色列国和犹大国君王的神学标准是什么？
A. A good king was one who subdued the surrounding nations.
一个好君王是征服了邻国的君王。
B. A good king was also often a priest and/or prophet.
好君王常常兼任祭司和/或先知的职位。
C. King David’s example of loyalty to the Sinai covenant enacted by YHWH is the measure of a good king. 
大卫王忠于耶和华颁布的西奈之约是衡量好君王的表率。
D. Moses predicted who would be good or bad kings in the Torah.
摩西在《摩西五经》中预言谁将会是好王或坏王。
3. What is the main subject of II Kings?
《列王记下》的主题是什么？
A. The political power play between the monarchies and the prophets
君主王朝和先知间的政权游戏
B. The Israelite and Judean monarchies down through their subsequent falls to Assyria (722 B.C.E.) and Babylon (586 B.C.E.), respectively
以色列君主制和犹大君主制先后被亚述（公元前722年）和巴比伦（公元前586年）占领的衰亡史。
C. The exiled community (586 B.C.E.) through their return under Cyrus (538 B.C.E.)
流亡之民（公元前586年）至古列王统治期间（公元前538年）重返故土
D. The demise of Solomon’s empire
所罗门王朝让位
4. What role does prophecy play in I & II Kings?
预言在《列王记上、下》中起到了什么作用？
A. The prophets preached eschatological (end times) messages about the doom of the world.
先知宣讲世界大毁灭的末世信息。
B. The prophets foretold the destruction of each subsequent enemy of both Israel and Judah.
先知预言以色列和犹大的敌国将相继毁灭。
C. The prophets upended the priests for religious control of both nations (Israel and Judah).
先知们为了宗教控制权推翻了两国（以色列和犹大）的众祭司。
D. The prophets were representatives of YHWH calling the idolatrous leaders and people back to covenant loyalty.
先知代表耶和华神宣诏崇拜偶像的首领和民众，要回心转意，效忠盟约。
5. What is the general time period for the writing of I & II Chronicles?
《历代记上、下》的著书时间约在什么时候？
A. In the post-exilic (Persian) era (post-538 B.C.E.), most likely during the latter half of the 5th century
流放后期（波斯时期，公元前538 年 後），最佳估计在五世纪后半期。
B. Just before the destruction of Jerusalem (586 B.C.E.)
正是耶路撒冷被毁坏（公元前586年）的前夕。
C. During the Hellenistic period (332-63 B.C.E.)
在希腊化时期（公元前332-63年）
D. During the Roman period (after 63 B.C.E.)

      在罗马时期（公元前63年后）

6. According to Jewish tradition, who authored I & II Chronicles?
根据犹太人传统，《历代记上、下》的作者是谁？
A. Ezra
以斯拉
B. Nehemiah
尼希米
C. Joshua the high priest
大祭司约书亚
D. Zerubbabel
所罗巴伯
7. What is the similar theme found in the following verses from I Chronicles:
17:4; 22:5,11; 28:2,3?
下列取自《历代记上》的经文有着什么相似的主题？
17:4; 22:5,11; 28:2,3。

A. The invincibility of Judah
犹大国战无不胜
B. The role of the priests in interpreting Torah
祭司译解《摩西五经》的角式
C. David was not the one chosen to build the temple of YHWH in Jerusalem but his son Solomon would be.
大卫不是建造耶路撒冷耶和华神圣殿的候选人。他的儿子所罗门将是建造者。
D. That the exiled community must commit to rebuilding Judah
流放之民必需投身重建犹大国。
8. Which of the following best describes the use of the “temple” theme in II Chronicles?
下列选项中，哪一个是《历代记下》”圣殿效用”主题的最佳描述？
A. As long as YHWH’s presence was in the temple Judah could never be defeated.
只要耶和华神在圣殿里，犹大国决不会被击败。
B. The sacrificial system must be adhered to strictly if YHWH is to be appeased.
若要讨耶和华神喜悦，则必须严格遵守献祭制度。
C. The author utilized the account of the building of the tabernacle in the Torah to model his understanding of the historical account of the building of the Jerusalem temple.
作者选取《摩西五经》中的会幕的建筑记述去作为他了解耶路撒冷圣殿历史记叙的模范。
D. The temple would be the social gathering center of Jerusalem.
圣殿将成为耶路撒冷的群众集会中心。
9. What different Persian kings are referred to in the following passages from Ezra: 1:1-8; 4:5-7; 6:1-15; 7:11-28?

下列取自《以斯拉记》的经文中提到了哪几位波斯王？
      1:1-8; 4:5-7; 6:1-15; 7:11-28。

A. Sennacherib and Tiglath-Pileser
西拿基立和提格拉特-帕拉沙尔
B. Cyrus, Darius, Xerxes, and Artaxerxes
古列，大流士，薛西斯，和阿尔塔薛西斯
C. Nebuchadnezzar and Belshazzar

尼布甲尼撒和伯沙撒
D. Ptolemy, Seleucid, And Maccabbee
托勒密，塞琉古，和马加比
10. Which of the following are major themes of the book of Ezra?
下列选项中，哪一项是《以斯拉记》的主题？
A. The temple and the walls of Jerusalem must be restored.
必需修复耶路撒冷圣殿和城墙。
B. The reinstitution of the Davidic monarchy and the establishment of the former empire must be achieved.
必需重建大卫王朝和确立前帝国
C. The prophetic tradition must be reenacted in order for the presence of YHWH to return to the temple.
为了耶和华神重现圣殿，先知传统必需重新制定。
D. God was the author of the return from exile, the restoration of the covenant community had taken place, and that in spite of opposition the restored community was secure.
上帝使流放者回归；恢复立约之民的位分；虽有阻挠，但被重建的社群得到保守。
11. What recurring word is found in the following verses from Nehemiah: 1:8; 4:14; 5:19; 6:14; 9:17; 13:14,22,29,31?
下列取自《尼希米记》的经文中，重复出现的词语是什么？
      1:8; 4:14; 5:19; 6:14; 9:17; 13:14,22,29,31。

A. “Rebuild”
重建
B. “Courage”
勇气
C. “Faithfulness”
忠诚
D. “Remember”
记住
12. What does the use of this word reveal about the central theological message of Nehemiah?
这个词显明了《尼希米记》的主要神学信息是什么？

A. The returned exiles must remember YHWH their God and be faithful to the covenant while YHWH will remember his covenant promises to them.
流放归回者必需记住他们的神耶和华，必需忠于盟约；耶和华神将纪念他在盟约中对子民的应许。
B. Nehemiah must remember what the former city of Jerusalem looked like in order to rebuild the wall correctly according to Torah standards.
尼希米必需记得耶路撒冷城以前的面貌，以便根据《摩西五经》的蓝本正确重修城墙。
C. The community of returned exiles must remember how to survive in Judah once again as in the days of Joshua.
流放归回者必需记住他们如何再次在犹大生存正如在约书亚的日子一样。
D. The priests must memorize the oral tradition of the Torah.
祭司必需记住《摩西五经》的口传传统。
13. What theme is communicated in Nehemiah 6:15, 16?
《尼希米记》第六章十五、十六节经文表明的主题是什么？
A. The reinstitution of the priesthood
重新设立祭司体制
B. The rebuilding of the temple
重新建造圣殿
C. The rebuilding of the Jerusalem wall
重新建造耶路撒冷城墙
D. The gathering of an army for protection
组建军队，保卫国家。
14. How is Esther 4:14 significant to the meaning of the book?
为什么《以斯帖记》第四章十四节是全书的重点？
A. Esther must ask for Haman to be hanged.
以斯帖必需亲口要求哈曼被吊死。
B. Although the book never directly mentions God, divine providence was playing a guiding hand in Esther’s election to queen hood.
虽然全书没有一处提到上帝，但神的眷顾一路引导以斯帖选立为皇后。
C. Esther’s beauty was significant in her being chosen queen.
以斯帖的美貌是她被选中成为皇后的重要因素。
D. The festival of Purim is first mentioned here.
普珥节首次被提及。
15. The book of Esther is an etiology of what major Jewish feast?
      哪个主要的犹太节日是起源于《以斯帖记》？
A. Purim
普珥节
B. Yom Kippur
赎罪日
C. Succoth
住棚节
D. Rosh Hashanah
犹太新年
